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Cu ocazia aniversării zilei dumneavoastră de naştere: Maria Buza, Ioan 
Teodor Pogăceanu și Florian Lascău, în numele comunităţii Parohiei 
Greco-Catolice „Sfântul Gheorghe”, vă dorim sănătate, fericire şi bucurii. 
Preoţii parohiei vor celebra o Sfântă Liturghie, în ziua aniversării.

Rugăciune 
 Doamne, cât de dureros lucru este, că sufl etele, de care Te-ai apropiat 
atât de mult, Te părăsesc, pentru a se lăsa cucerite de lucrurile pământeşti… 
Dar, dacă noi nu ne încredinţăm Ţie cu aşa mare dăruire, precum Tu, ni Te 
oferi nouă, totuşi va fi  un mare har pentru noi, dacă Tu, ne vei cufunda într-o 
rugăciune prin care să descoperim importanţa Ta în viaţa noastră, pentru noi, 
care suntem lucrători în via Ta. Există şi oameni, care-ţi sunt cu totul devotaţi, 
fi i preaiubiţi, care nu ar dori niciodată să Te părăsească, chiar şi pentru o clipă. 
Tu-i aşezi la masa Ta şi le dai lor nutremânt la timp cuvenit… 
 O, binecuvântată renunţare la toate lucrurile deşarte. Tu, Doamne, 
ne iubeşti! Fie, ca să fi i iubit cu adevărat, de către cel, care Te iubeşte. Dar, 
oare de ce noi, nu am avea să Te iubim, pe cât dorim? Transformă iubirea 
noastră, fi ravă, faţă de Tine, făcând să înţelegem, cât de importantă este pentru 
noi renunţarea, la bogăţiile acestei lumi, prin care, cu ajutorul puterii Tale 
sfi nţitoare, să ne faci posibilă vederea splendorii strălucitoarelor bogăţii ale 
Paradisului Tău nemuritor. Amin.

Vino, Doamne Isuse, aşa cum ai venit la Zaheu. Şi noi Te căutăm, pentru că 
suntem neliniştiţi după pacea, deplinătatea, mântuirea pe care doar Tu le poţi 

aduce. Auzim bătaia Ta la uşile sufl etelor noastre. Deschidem ca să Te invităm să 
intri. Umple-ne cu Prezenţa Ta iubitoare. Fie ca şi noi să auzim de pe buzele Tale 

acele cuvinte preţioase: “Astăzi s-a făcut mântuire casei acesteia”.



Căutându-l pe Isus
 
 Suntem din nou în Ierihon, avem din nou un om care vrea să vadă și din 
nou o mulțime ce îl împiedică. Numele omului este Zaheu și pe urmele orbului 
de duminica trecută nici el nu se dă bătut. Găsește un copac în care se urcă și 
de acolo îl vede pe Isus sau mai degrabă se face văzut, fi indcă Mântuitorul îl 
privește și îi spune: “Zaheu, coboară degrabă, căci astăzi în casa ta trebuie să 
rămân.” Prin prezența lui Isus, casa lui Zaheu devine casă cu adevărat, simbol 
al Bisericii, la rândul ei semn al Împărăției Cerurilor: astăzi s-a făcut mântuire 
casei acesteia.
 Cât de mult ne privește și pe noi această întâlnire! Suntem în această 
viață de cele mai multe ori în mijlocul unei mulțimi care ne împinge și ne duce 
probabil acolo unde nu vrem. Avem și noi pe cale mulți copaci. Copaci în care 
putem să ne căutăm refugiu încercând să-l găsim pe Dumnezeu în tot acest haos. 
Cu siguranță atunci când ieșim din mulțime și ne urcăm în copacul rugăciunii 
îl zărim pe Isus și El ne vede. Atunci când copacul nostru este Sfânta Scriptură 
vedem Cerul la lumina credinței și primim ajutorul necesar pentru a transforma 
casa noastră într-una în care Isus să-și găsească sălaș. Sfânta Biserică este un 
copac la umbra căruia ne adăpostim de arșița drumului și ne adăpăm foamea și 
setea cu Trupul și Sângele Domnului, Isus transformând astfel trupurile noastre 
în temple, în case ale Spiritului Sfânt. Pe lângă aceștia și mulți alți arbori 
falnici pe care Providența Divină ni-i pune la dispoziție de-a lungul vieții, un 
lucru este esențial: convertirea, schimbarea vieții, schimbarea priorităților. 
Isus spune: astăzi s-a făcut mântuire casei acesteia, doar în momentul în care 
bucuria prezenței Mântuitorului îl face pe Zaheu să exclame: iată, jumătate din 
averea mea, Doamne, o dau săracilor şi, dacă am năpăstuit pe cineva cu ceva, 
întorc împătrit! Doar atunci mântuirea ajunge la casa lui. Altfel spus, Isus nu e 
prietenul vameșilor, a hoților sau a desfrânatelor, ci a acelora dintre ei care vor 
să își schimbe viața, a celor care se convertesc. Nu știm ce s-ar fi  întâmplat cu 
Zaheu dacă nu ar fi  inapoiat lucrurile furate. Foarte probabil Isus ar fi  plecat 
mai departe și Zaheu și-ar fi  reluat viața de până atunci. Așa face tânărul bogat, 
care se îndepărtează întristat, așa face Iuda, așa face mare parte a mulțimii care 
vine din curiozitate, pentru a vedea niscaiva miracole și se întorc la casele lor, 
goale de mântuire și de Dumnezeu.
 Postul Mare se apropie cu pași repezi. Să ne grăbim să-l întâlnim pe 
Isus și să fi m pregătiți să schimbăm ce avem de schimbat. Cu siguranță Fiul lui 
Dumnezeu ne cunoaște pe noi, familiile noastre, casele noastre și cu siguranță 
privirile noastre se vor întâlni. Ce vom face atunci, rămâne deocamdată ascuns 
de voalul misterului libertății noastre.

PS Claudiu, Episcopul Curiei


